
 

Mission: Doha International School focuses on the individuality and uniqueness of each child. We provide an environment that allows each child to develop at his/her own 
pace and activities are planned that encourage self-confidence, curiosity, and self- discipline, as well as assisting in the development of the child’s social and 
emotional health 

Vision:    To empower students to acquire, and value knowledge and skills that will support them as life-long learners. 

 

 

Admission Policy 

Introduction  

Choosing a school for a child implies a long-term commitment between the school, the student and the 
family. The admissions process will provide an opportunity for parents and the school to gain knowledge 
about each other and determine whether Doha International School is the adequate choice for the child. 

Criteria for admission 

Doha International School is committed to the principle of equal opportunity in education but may take 
into consideration factors including an applicant's prior educational, cultural, and linguistic background 
for purposes of admission in order to fulfil the school mission of providing education in an international 
environment and through the English language.  

Residency  

All students admitted to Doha International School are required to reside either with their parents or with 
a legal guardian that either or both parents have approved and have their resident permit and Qatar ID 
number. 

Inclusive education  

The school will admit students whose academic and personal needs can be met by the programs and 
student support services available at the time of admission. While we aim for inclusiveness in our 
admissions decisions, we have the right to refuse admission to students whom we determine will not 
benefit educationally from attending Doha International School. 

Placement of student by age groups  

Some applicants may come from school systems with different academic years, for example, September 
to August, January to December or others. If this is the case, the pupil or student will enter within the year 
group which the Admissions team considers to be most appropriate and in the best interests of the pupil, 
ensuring no gaps take place in the child’s educational process and local regulations from the Ministry of 
Education and Higher Education in Qatar are complied with, as appropriate. Previous schooling and the 
copy of Grade level achievement are must when deciding in which grade to place a student. 

Steps of the process  

A. Application forms should be completed at the registration office. All details are entered into 
our data management system. 

The following documents should be provided with the application form:  
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• Three passport photographs  
• A copy of the child’s school report for the last year, which must contain appropriate 

assessment information and reference to the level/grade in which the student has studied 
and the age structure the school applies. 

• When the documents are not in English, a notarized translation in English must be 
provided. 

• A copy of the child’s passport, resident permit (when available), birth certificate and 
childhood immunization records.  

• A copy of the parents’ passports and resident permits.  
• Copy of certificate of good conduct from previous school. 
• Home Address: zone number and name, street name and number, building number. 

 
B. Organization of an interview with representatives of the Admissions team  

When places become available, applicants will be invited to undertake an interview that carries a 
fee. The interview is aimed at establishing a conversation with parents and students to evaluate if 
and how the school will benefit the candidate’s educational experience.  
 As the student progresses in Primary, the importance of the mastery of English becomes 
apparent. The interview will still be looking at acquired skills, prior knowledge but also at the 
student’s language profile. 

 Entry Assessments. 
The entrance test is designed to select students for acceptance. All students must meet entry requirements. 
The entrance exam fee is non-refundable and is to be paid on the assessment date. Testing of students will 
be held by appointments. 
 
Early Years: 

Early years shortlisted students will have to sit an assessment that measures their readiness to enter 
school. It will evaluate their language knowledge, motor skills, and personal attitude. 

Elementary: 

Grades 1-6 students will have to sit entry assessments in English (reading and writing) Math and Arabic. 
Children are expected to have a high level of English comprehension as well as very good reading skills. 
They will also be involved in Math and numbers of recognitions and activities paper based. We will also 
consider children’s behavior. 

C. Final decision on the application by the School Admissions  
 The School Admissions team makes the final decision on admissions. This decision is final. This 
decision may be acceptance and offer of a place, or on a waiting list offer or non-acceptance of 
application. 
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Acceptance and offer of place.  
The place offer will be subject to the payment of the corresponding fees within a timeline. If the payment 
is not completed by the identified deadline, the place will be lost. 

Student Withdrawals 
All students withdrawing from the school must submit notification of their withdrawal in writing to the 
Registrar office.  A thirty (30) day notification period is required to ensure all necessary documents are 
ready. 

 

Registration Information 

1. The parent agrees to pay the registration, testing and interview fees (Non-refundable) and the 
student will be required to sit for an entrance exam. There is a chance that the student will be 
placed on a waiting list. 

2. Registration and booking seat fees will be paid only in the case of a vacancy. However, the 
testing fees will not be refunded. 

3. If the student is accepted and the parents decide to not continue the enrollment process, written 
notice must be given, the fees of the entrance exam will not be refunded. If the parent chooses to 
register the student, they agree to pay the registration fees. When the registration fees are paid, it 
will not be refunded even if the student did not start school. The parents also agree to pay a seat 
booking fee which is nonrefundable. . 

4. If the student is registered and a seat booking fee is paid and the student does not attend school up 
to 1 week from start of school, the school will terminate the enrollment and fees paid will not be 
refunded. Parents must notify the administration in writing of any delays in their children starting 
school in order to secure their seats. 

5. If the student is rejected, the testing fees are not refunded. In the case registration fee was paid, 
and then it will be refunded. The parent agrees that if the required documents are not provided in 
due time, then the registration will be cancelled, and the fees will not be refunded. 

6.  The school have the right to terminate the registration or expel a student if he/she does not abide 
by the school rules and regulations. 

7.  Tuition fees are non-refundable whether the student attended or not. If cancellation of enrollment 
takes place, fees paid will not be refunded. Cancellation of enrollment must be submitted in 
written. 

8.  If the student withdraws from DIS, a full semester written notice must be given and a full 
semester fee will be payable. 

9.  Any student who left the school-graduated, dismissed, or withdrew – is not allowed to re-apply. 
He/She should submit a re-entry application carrying his/her previous number. 

10.  Students are only allowed to submit one application form per year. 
11.  If a student needs to travel – The Administration should be informed in writing prior to the 

student’s departure from school. If the student is absent due to sickness, a medical report needs to 
be submitted. 

12.  Unexcused absence by any student affecting their academic performance will be the 
responsibility of the parents and not the school. 15% unexcused absenteeism will result in zero 
credits for the subject. 

13.  A Disciplinary System is applied for morning delays. 
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14.  Expensive items are not allowed in the school i.e., jewelry, cellular phones, pagers …… etc. In 
case of loss or damage to the School, the Administration is not responsible. Cellular phones will 
be confiscated and returned at the end of the year. 

 

Refund Policy 

1. Booking a seat fee is non-refundable whether the student attended or not.  
2. If the student withdraws from DIS, a full semester notice is to be given. If such a notice is not 

given, a full semester’s fees will be payable. 
3. If the student is placed on the waiting list, or accepted or rejected, the fees of the entrance exam 

will not be refunded. 
4. If the student is accepted, and the parent chooses not to continue the enrollment process (written 

notice must be given), the fees for the entrance exam or registration fees will not be refunded. 
5. The parent agrees that if the required documents are not provided in due time, then the 

registration will be cancelled, and the fees will not be refunded. 

 

Payment Schedule: 

1. Entrance Exam Fees, Booking a seat Fees or Registration Fees payment upon admission. 

3. Two equal payments to be paid at the beginning of Term 1 and Term 2. 

4. If a student is admitted in the first half of a semester, a full semester’s fees will be charged. 

5. If a student is admitted in the second semester, half annual fees will be charged. 

 

Report Cards and Transcripts: 

No certificates or transcripts will be given to any student if all the due fees are not paid.  
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  الطلبة  قبول  سياسة

 المقدمة 

  عملية  ستتيح. والأسرة والطالب المدرسة بين المدى طويل التزام إلى طفللل مدرسة اختيار  يشير
الامور  فرصة  القبول  إذا   ما  وتحديد  البعض  بعضهم  عن  المعرفة  لاكتساب   والمدرسة  لأولياء 
 .للطفل المناسب  الخيار هي الدولية الدوحة مدرسة كانت 

 القبول  معايير

 تأخذ   قد  ولكنها  ،  التعليم  في   متساوية  فرصتوفير    بمبدأ  قطر  في  الدولية  الدوحة  مدرسة  تلتزم 
 الطلب  لمقدم  السابقة  واللغوية  والثقافية  التعليمية  الخلفية  تشمل  التي  العوامل  الاعتبار  بعين

 وبواسطة  دولية  بيئة  في  التعليم  توفير  في  المتمثلة  لغرض القبول من أجل تحقيق مهمة المدرسة
 . الإنجليزية اللغة

 الإقامة 

الدولية  في  المقبولين   الطلاب   جميع  من  يطُلب  الدوحة    مع   أو  والديهم  مع  إما  الإقامة   مدرسة 
والبطاقة   الإقامة  وحصول  كلاهما  أو  الوالدين  أحد  عليه  وافق  الذي  القانوني  الوصي بقطر 

 الشخصية.

 شامل ال التعليم

 البرامج   خلال  من  والشخصية  الأكاديمية  احتياجاتهم  تلبية  يمكن  الذين  الطلاب   المدرسة  ستقبل
 الخاصة   القبول  قرارات   في  تقييم متنوع  إلى   نهدف  بينما.  القبول  وقت   في  المتاحة  دعمال  وخدمات 

 من   تعليميا  يستفيدوا  لن  نحددهم على أنهم   الذين  الطلاب  قبول  رفض  في  الحق أيضا ب  نحتفظ  ،  بنا
  .الدولية لدوحةا مدرسة حضور
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 العمرية   الفئات حسب الطالب تحديد مستوى

 من   ،   المثال  سبيل  على   .مختلفة  دراسية   سنوات   ذات   مدرسية   نظام  من  المتقدمين  بعض  يأتي  قد
 الطالب  سيتم إدخال  ،  الحالة  هذه  وفي.  غيرها  أو  ديسمبر   إلى  يناير  ومن  أغسطس  إلى  سبتمبر
الطالب   أنسب   القبول  فريق  يعتبرها  التي  السنة  مجموعة  ضمن مصلحة   عدم   وبضمان  وفي 
وزارة التربية والتعليم   من قبل المحلية  باللوائح  الالتزام  ومع  التعليم  عملية  في  ثغرات أي    وجود

 تحديد   عند  الدراسي  الصف   من تقدير  ونسخة  السابق  التعليم  احضار بيانات   يجب   والتعليم العالي.
 .الطالب  درجة

 العملية  خطوات

  إدارة   نظام   في   التفاصيل   جميع  إدخال ويتم    التسجيل   مكتبب   الطلب   نموذج  استيفاء  يجب أولا:  
 . لدينا البيانات

 : الطلب  نموذج مع  التالية المستندات  تقديمو

  سفر  جوازحجم   صور ثلاث 

 على  تحتوي  أن  يجب   والتي  الماضي  لعامل  الطفل  مدرسة  الصادر من  تقرير ال  من  نسخة 
  العمرية   والبنية  الطالب  فيها  درس   التي  الدرجة/    المستوى  إلى  والإشارة  التقييم  معلومات 

 . المدرسة تطبقها التي

 الإنجليزية باللغة موثقة ترجمة تقديم يجب ف الإنجليزية باللغة  الوثائق تكون لا عندما. 

 وسجلات  الميلاد  وشهادة)  توفرها  عند(  الإقامة  ورخصة  الطفل  سفر  جواز  من  نسخة 
 .بالطفولة الخاصة التحصين

 الإقامةو لأولياء الامور  سفر  جوازات  من نسخة. 

 التي حضر أخيرا  المدرسة من الانضباط سجل 

  العنوان الوطني 
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 ثانيا. تنظيم مقابلة مع  ممثلي فريق  القبول 

  تهدف.  وهذا مقابل رسوم  مقابلة  لإجراء  الطلبات   مقدمي  دعوة  سيتم  ،  الأماكن  في حالة وجود
 طالب لل  لتعليميةمدى الاستفادة ا  لتقييم  والطلاب   الأمور  أولياء  مع  تبادل المعلومات   إلى  المقابلة

 .والحوار اللعب  أنشطة المقابلة تشمل الحضانة مرحلة  في. من المدرسة 

 ستظل .  ظاهرة  الإنجليزية  اللغة  إتقان  أهمية  تصبح  ةالابتدائيالمرحلة    في  الطالب   تقدم  مع 
  وإجادة اللغة. السابقة والمعرفة المكتسبة المهارات  عن تبحث  المقابلة

 الدخول  تقييمات

 متطلبات  تلبية  الطلاب   جميع  على  يجب .  للقبول  الطلاب   لاختيار  الدخول  اختبار  تصميم  تم
 عند  قبل  دفعها  يتمو  للاسترداد  قابلة  غيرو  دخول  امتحان  رسوم  هي  القبول  اختبار  رسوم.  القبول
  بعد ترتيب المواعيد. الطلاب   اختبار عقد سيتم. التقييم

 : المبكرة السنوات

اختيارهم   تم  الذين  تقييم  ،  المبكرة  السنوات   فيالطلاب   استعدادهم  مدى  لقياس  عليهم حضور 
 . ةالشخصي وموقفهم  الحركية ومهارات  اللغوية معرفتهم ، بما فيه بالمدرسة للالتحاق

 والمتوسطة الابتدائية المدرسة 

 الكتابة (  الإنجليزية  باللغة  للدخول  تقييم  اجراء  من الصف الأول الى السادس  طلاب   على  سيتعين
 الفهم  من  عالٍ   مستوى  الأطفال  لدى  يكون   أن  المتوقع  من.  العربية  واللغة  رياضيات وال)  والقراءة

بما   الرياضيات   في  تقييم  اجراءعليهم    كما  جداً  جيدةأن تكون    قراءةال  مهارات و  الإنجليزية  للغة
 .الأطفال سلوك  في أيضًا سننظر. فيها الامتحان الكتابي

 بالمدرسة القبول  لجنة من   طلب على ال   النهائي القرار - الثالث

يتخذ فريق القبول بالمدرسة القرار النهائي بشأن القبول. هذا القرار نهائي. قد يكون هذا القرار  

 انتظار، أو عدم قبول الطلببمثابة قبول وعرض مكان، أو عرض 
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 المكان  وعرض قبول ال

 الموعد   في  الدفع  يتم  لم  إذاو  زمني   جدول  خلال  المقابلة  الرسوم  لدفع  المكان  عرض   سيخضع
 .المكان فقدان سيتم المحدد

 الطلاب سحب

 مكتب  إلى  خطياً  سحبهم  إخطار  تقديم  المدرسة   من  ينسحبون  الذين  الطلاب   جميع  على  يجب 
 الضرورية  الوثائق  جميع  أن  لضمان  يومًا)  30(  ثلاثين  لمدة  إخطار  فترة   مطلوب .  التسجيل
 .جاهزة

 التسجيل  معلومات

وعلى )  للاسترداد  قابلة   غير(  المقابلة و  والاختبار  التسجيل  رسوم  دفع  على  الوالد   يوافق  .  1
 . الانتظار قائمة في الطالب  وضع يتم أن  احتمال هناك . القبول لامتحان حضورال الطالب 

  استرداد   يتم  لن  ذلك   ومع.  فقط  شاغر مقعد    وجود  حالة  في  تسجيلالو  حجزال  رسوم  دفع  يتم  .  2
 . الاختبار رسوم

 تقديم  فيجب   التسجيل  عملية  في  الاستمرار   عدم  أولياء الامور  وقرر  الطالب   قبول  تم  إذا  .  3
 ،  الطالب   تسجيل  الوالد  اختار  إذا.  الاختبارا  رسوم  رد  يتم  لنفي هذه الحالة  و  خطي   إشعار

 إذا  حتى  ردها  يتم  لن   التسجيل  رسوم  دفع  يتم  عندما.  التسجيل  رسوم  دفع  على  يوافق  فإنه
يتم   المقعد  حجز  رسوم  دفع  على  أيضًا  الوالد  يوافق.  الدراسة  بدأ  قد  الطالب   يكن  لم ولا 

 استرداده. 

 لمدة   المدرسة  إلى  الطالب   حضري  ولا  مقعد  حجز  رسوم  دفع  تمو  مسجلاً   الطالب   كان  إذا  .  4
  استرداد   يتم  ولن  التسجيل  بإنهاء  المدرسة  فستقوم  ،   المدرسة  بداية   من  واحد  أسبوع
  للحضور   تأخيرات   بأي  كتابة  الإدارة   إخطار  ولياء الامورا  على  يجب.  المدفوعة  الرسوم

 .مقاعدهم تأمين أجل من المدرسة من ابتداءً 

  ،  التسجيل  رسوم  دفع  حالة  في.  الاختبار  رسوم   استرداد  يتم  لا   ،  الطالب   رفض  حالة  في  .  5
  الوقت  في  المطلوبة  المستندات   تقديم  عدم  حالة  في  أنه  على  الوالد  يوافق.  ردها  سيتم

 . الرسوم  استرداد يتم ولن التسجيل إلغاء سيتم ، المناسب 
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 وأنظمة   بقواعد  يلتزم  لم  إذا  الطالب   طرد  أو  التسجيل  إنهاء  في  بالحق  المدرسة  تحتفظ  .  6
 . المدرسة

  ،   التسجيل  إلغاء  تم   إذا.  لا  أم  الطالب   حضرها  سواء  للاسترداد  قابلة  غير  الدراسية  الرسوم  .  7
 كتابة. التسجيل إلغاء يتم أن يجب . المدفوعة الرسوم رد يتم فلن

 وستدفع   کتابي   إشعار  إعطاء  يجب   ،  الدولية  الدوحةمدرسة    من  الطالب  سحب في حالة      8.
 لهذا الفصل بالكامل. رسوم

 يجبالطلب و  يعيد  أن  -  هسحبتم    أو  رفض  أومن المدرسة    جتخرّ   قد  طالب   لأي  يسمح  لا    9.
 .السابق رقمه يحملو إدخال  إعادة طلب  تقديم عليها /  عليه

 .السنة فيفقط  واحد طلب  نموذج بتقديم للطلاب  يسُمح  .  10

 من   الطالب   مغادرة  قبل  كتابة  الإدارة  إبلاغ  يتم  أن   يجب   -  للسفر  بحاجة  الطالب   كان  إذا.  11
 . طبي تقرير  تقديم فيجب  ، المرض بسبب  غائبا الطالب كان إذا . المدرسة

 الوالدين   مسؤولية  من  سيكونف  الأكاديمي  أدائه  على  ثرؤت  طالب بلا عذر قد  أي  غياب   إن.  12
صفر  إلى  سيؤدي  عذر  بدون  الغياب   حالات   من٪    15.  المدرسة  وليس   لهذا  علامات 

 .الموضوع

 .الصباح في لتأخيرل تأديبي نظام تطبيق يتم  .  13

 أجهزة  أو  الهواتف  أو  مثل المجوهرات   ،  المدرسة   في  ذات ثمن عالية  بالممتلكات   يسمح  لا.   14
  سيتم و  مسؤولة  المدرسة  إدارة  تكون  لا   ضرر   أو  فقدان  حال  فيو.  إلخ....    الاستدعاء
 .العام نهاية في وإعادتها الهواتف مصادرة

 الاسترجاع  سياسة

 .  لا أم الطالب  حضرها سواء للاسترداد قابلة غيررسوم حجز المقعد   .  1

انسحاب    2 حالة  الدولية  من  الطالب في  الدوحة  الفصلهل  إشعار  إعطاء  فيتم  ،  مدرسة    ذا 
 .الكامل الدراسي  الفصل رسوم دفع يجب ف ،  الإشعار هذا تقديم يتم لم إذا. الدراسي بالكامل
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قبوله  أو  الانتظار  قائمة  في  الطالب   وضع تم    إذا  .  3   رسوم   استرداد   يتم  لن  ،   هرفض  أو  تم 
 .الاختبارات 

  إشعار   إعطاء  يجب (  التسجيل  عملية  مواصلة  عدم  الوالد   واختار  الطالب   قبول   تم  إذا  .  4
 .رسوم التسجيلوأ الاختبارات  رسوم  استرداد يتم لن ،) كتابي

 سيتم  ،  المناسب  الوقت   في  المطلوبة  المستندات   تقديم  عدم   حالة  في  أنه  على  الوالد   يوافق  .  5
 .الرسوم استرداد يتم ولن التسجيل إلغاء

 : الرسوم لدفع جدول 

 .القبول عند أو التسجيل بالكامل ددفع رسم الاختبار ، رسم حجز المقع  .  1

 .الأول والثاني لفصلا بداية في تانمتساوي عتاندف    .  2

  الفصل هذا    رسوم   دفع  سيتم   ،  الدراسي   الفصل  من  الأول  النصف   في  الطالب   قبول  تم  إذا  .  4
 .الكاملب الدراسي

 .السنوية  نصف  رسوم دفع سيتم ،  الثاني الدراسي الفصل في الطالب  قبول تم إذا  .  5

 : النصوصسجل و  القرير  بطاقات

 . المستحقة الرسوم جميع دفع يتم لم إذا  طالب  لأيالنصوص  سجلات  أو شهادات  أي منح يتم لن

 

 
 


